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Č. j.: KaRek/0019/23 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 2. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 14. března 2023 v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny celkem 31 senátorů z celkového počtu 39 (viz příloha).  

 

Program zasedání: 

 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení programu zasedání.  

3. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

4. Návrh I. změn Volebního řádu Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

5. Volba zástupců univerzity Pardubice do Studentské komory Rady vysokých škol. 

6. Rozhodnutí o přijetí návrhu na kandidáta do Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity 

Pardubice. 

7. Návrh na jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice. 

8. Různé. 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno 30 senátorů. 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“) 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 2. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky, senátory, 

rektora a vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“ nebo „senát“). 

Dr. Bělina vysvětlil postup elektronického hlasování a zveřejňování výsledků hlasování. 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Ing. Jiří Šlapák a Ing. Ondřej Kuba, Ph.D., byli schváleni 

následným hlasováním.  

Hlasování se účastnilo 30 senátorů. 

Výsledek hlasování: 28 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

2. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina seznámil přítomné s programem 2. zasedání a otevřel diskusi. K navrženému 

programu nebyly vzneseny žádné připomínky. Dr. Bělina vyzval senátory k hlasování.  

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

Hlasování se účastnilo 30 senátorů. 

Výsledek hlasování: 30 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Program zasedání byl schválen. 
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3. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina informoval senátory, že program zasedání byl před vlastním 

jednáním schválen předsednictvem. Informoval senátory o jednání předsednictva AS UPCE 

s rektorem UPCE, které se uskutečnilo dne 24. ledna 2023. Dále informoval o neformálním 

setkání senátorek a senátorů AS UPCE dne 21. února 2023, na kterém byly podány bližší 

informace o činnosti a fungování senátu. Setkání byl účasten také rektor prof. Čapek, který 

senátorkám a senátorům blíže osvětlil problematiku vstupních dat pro přípravu rozpočtu UPCE. 

Dále předseda dr. Bělina informoval o účasti na společném setkání s rektorem, zástupci 

odborových organizací UPCE a AS FF UPCE, jehož předmětem byla diskuse týkající 

se zejména aktuální mzdové politiky UPCE a vydaného prohlášení AS FF UPCE. Předseda 

dr. Bělina také informoval o účasti na jednání mezi zástupci Oddělení propagace a vnějších 

vztahů UPCE a SRUPa, které proběhlo dne 14. března 2023 pod vedením prorektorky pro vnější 

vztahy, doc. Bajerové. Závěrem předseda dr. Bělina informoval, že zástupci předsednictva 

AS UPCE se zúčastnili promocí na jednotlivých fakultách UPCE. 

Před zasedáním předsednictvo diskutovalo projednávané materiály na schůzkách s vedením 

univerzity a v komisích AS UPCE. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

Ve 14:19 se na zasedání dostavil senátor pan Višněvský, t.č. přítomno celkem 31 senátorů. 

4. Návrh I. změn Volebního řádu Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Úvodní slovo k tomuto bodu přednesl rektor prof. Čapek.  

Materiál je předkládán ke schválení AS UPCE v souladu s ustanovením § 9 odst. 1 písm. 

b) bodu 3. zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů 

(zákon o vysokých školách), ve znění pozdějších předpisů. Předložený návrh I. změn Volebního 

řádu AS UPCE (dále jen „VŘ AS UPCE“) reaguje na potřebu změny, tj. doplnění dalších 

senátorů z volebního celku Fakulty restaurování tak, aby jejich celkový počet byl šest. Úprava 

vnitřního předpisu cílí na to, aby tento volební celek měl stejné zastoupení, tj. stejný počet 

senátorů v AS UPCE jako ostatní fakulty UPCE. Doplněné přechodné ustanovení upravuje, 

do jakého data po datu registrace tohoto vnitřního předpisu je třeba vyhlásit doplňující volby 

do volebního celku Fakulty restaurování. V ostatním zůstává vnitřní předpis beze změn.  

Předseda dr. Bělina přednesl stanovisko Legislativní komise AS UPCE vypracované jejím 

předsedou dr. Šmídem, které zní: „Legislativní komise projednala navrhované změny 

VŘ AS UPCE a souhlasí s nimi. Současně doplňuje, že je chápe jako nezbytné provizorní řešení 

k vyrovnání zastoupení FR a ostatních fakult, a předpokládá projednání nového VŘ do konce 

tohoto volebního období AS UPCE“. 

K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které vystoupil doc. Fischer, Mgr. Rozen, dr. Horálek, 

dr. Bělina a prof. Čapek. Byly diskutovány a zodpovězeny dotazy k předloženému materiálu. 

Diskutována byla především otázka budoucích změn u předloženého návrhu.  

Předseda dr. Bělina ukončil diskusi. 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil návrh I. změn Volebního řádu 

Akademického senátu Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

Hlasování se zúčastnilo 31 senátorů. 
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Výsledek hlasování: 30 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

5. Volba zástupců univerzity Pardubice do Studentské komory Rady vysokých škol. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina uvedl, že vzhledem k předložené rezignaci současných zástupců 

UPCE ve Studentské komoře Rady vysokých škol (dále jen „SK RVŠ“) AS UPCE nominuje 

nové zástupce na zbývající část funkčního období, tj. do konce roku 2023. V této souvislosti 

informoval senátorky a senátory o stanovisku SRUPa, která doporučuje jako delegáta 

do SK RVŠ za UPCE paní Mgr. Jindru Lavrenčíkovou a jako náhradníka delegáta do SK RVŠ 

za UPCE pana Štěpána Vrubla. Životopisy navržených kandidátů byly zaslány senátorkám 

a senátorům jako podklad k tomuto zasedání AS UPCE. 

Doplňující informace k předloženému materiálu přednesl odstupující náhradník delegáta 

do SK RVŠ za UPCE Ing. Šlapák. Dr. Bělina poděkoval odstupujícím zástupcům UPCE 

ve SK RVŠ, tj. paní Patricii-Anně Reitzové a Ing. Jiřímu Šlapákovi, za jejich aktivní 

působení ve SK RVŠ.  

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

Dr. Bělina zahájil hlasování a požádal skrutátory o zajištění průběhu volby. Skrutátoři provedli 

sčítání hlasů s následujícím výsledkem: 

Mgr. Jindra Lavrenčíková (FF): celkem odevzdáno hlasů 31, z toho 29 kladných, 1 záporný, 

1 senátor se zdržel hlasování. 

Štěpán Vrubel (FChT): celkem odevzdáno hlasů 31, z toho 31 kladných, 0 záporných, 

0 senátorů se zdrželo hlasování. 

Předseda dr. Bělina konstatoval, že v tajném hlasování byl senátem vysloven souhlas s návrhem 

a dal hlasovat o následujícím usnesení. 

Návrh usnesení:  

Do Rady vysokých škol pro zbývající část funkčního období 2021-2023 byli tajnou volbou 

zvoleni za Univerzitu Pardubice tito delegáti: Mgr. Jindra Lavrenčíková (delegát) a Štěpán 

Vrubel (náhradník delegáta). 

Hlasování se zúčastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 31 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

6. Rozhodnutí o přijetí návrhu kandidáta do Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity 

Pardubice. 

Úvodní slovo k tomuto bodu přednesl předseda AS UPCE dr. Bělina.  

Materiál je předkládán k projednání AS UPCE na základě rozhodnutí předsednictva AS UPCE.  

Dne 1. 3. 2023 zaslal doc. Ing. Bohumil Culek, Ph.D., návrh na kandidáta do Rady pro vnitřní 

hodnocení Univerzity Pardubice (dále jen „RVH“), doc. Ing. Radovana Souška, Ph.D., (DFJP). 

Podle Jednacího řádu AS UPCE (článek 21) je možné podávat návrhy prostřednictvím 

předsednictva AS UPCE 14 dní před zasedáním. Tato lhůta nebyla v tomto případě dodržena, 

lhůta vypršela 28. února 2023. 
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Předsednictvo AS UPCE žádá senát o rozhodnutí o přijatelnosti tohoto návrhu. 

Doplňující informace k předloženému materiálu přednesl navrhovatel kandidáta do RVH, 

senátor doc. Culek. 

K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které vystoupili senátoři doc. Culek, dr. Michálek, 

dr. Bělina, Mgr. Rozen a rektor prof. Čapek. Byly diskutovány a zodpovězeny dotazy 

k předloženému materiálu. Senátor Mgr. Rozen navrhl upustit od hlasování o tomto bodu 

na aktuálním zasedání. Senátor dr. Michálek se závěrem dotázal na aktuální počet členů RVH. 

Dotaz zodpověděl rektor prof. Čapek. 

Dr. Bělina navrhl senátorům nové hlasování. Hlasování s názvem Návrh na upuštění 

od projednávání bodů 6 a 7. 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice rozhodl o upuštění od projednávání bodů 6 a 7 podle 

schváleného programu zasedání. 

Hlasování se zúčastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 28 PRO, 0 PROTI, 3 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

7. Návrh na jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice. 

Tento bod byl ze zasedání vypuštěn. 

8. Různé. 

dr. Kleprlík 

- reagoval na dotaz senátora dr. Kuby, který se týkal nově založené odborové organizace 

UPCE. 

prof. Čapek 

- reagoval na žádost senátora doc. Culka o poskytnutí informací o plánovaných 

investičních akcích UPCE pro tento rok a také informací o výstavě Terminálu 

Univerzita. Do diskuse se zapojil předseda dr. Bělina. 

V 15:30 zasedání opustila senátorka dr. Pozdílková. 

dr. Bělina 

- přednesl senátorům výzvu, kterou obdržel dne 17. února 2023 od AS FF UPCE: 

„AS FF UPCE reaguje na usnesení AS FF UK ze dne 9. února 2023 ohledně 

dlouhodobého podfinancování humanitních a sociálně vědních oborů a nepřijatelné 

mezifakultní nerovnosti ve mzdovém ohodnocení, kdy „akademici na stejných pozicích 

dostávají za stejně kvalitní vědu a výuku výrazně odlišnou mzdu.“ AS FF UPCE vyzývá 

AS UPCE, aby v součinnosti s vedením univerzity inicioval analýzu porovnávající 

rozdělování mzdových prostředků na jednotlivých fakultách a pozicích UPCE a jejich 

transparentní zveřejnění.  Žádáme vedení UPCE, aby provedlo právní analýzu, 

zda rozdělování mzdových prostředků není v rozporu s právními předpisy 

ČR a usnesením Ústavního soudu I.ÚS 2820/20 ze dne 31.8. 2021. Akademický senát 

FF UPCE, podobně jako AS FF UK, podporuje vedení FF UPCE v krocích vedoucích 

k nápravě současné kritické situace vzniklé v důsledku dlouhodobého neřešení 
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uvedených problémů, a to jak při jednání s rektorátem, tak při jednání s MŠMT 

prostřednictvím Asociace děkanů FF. Zároveň AS FF UPCE vyzývá členy akademické 

obce, aby se v případě neřešení uvedených problémů připravili na stávkovou 

pohotovost. Toto prohlášení bylo hlasováním přijato jako usnesení AS FF na řádném 

zasedání v Pardubicích 13. února 2023“. Rektor prof. Čapek reagoval na výzvu 

AS FF UPCE a podal podrobné informace k tomuto tématu. Do diskuse se zapojili 

senátoři doc. Culek, dr. Horálek, dr. Bělina, dr. Blanař, doc. Kleprlík, dr. Kleprlík, 

Mgr. Rozen, dr. Honc, prof. Imramovský a doc. Fischer. Do diskuse se zapojila 

také předsedkyně AS FF UPCE dr. Pató, která byla na zasedání AS UPCE přítomna 

jako host, a poděkovala rektorovi prof. Čapkovi za poskytnuté informace a součinnost. 

V 16:05 zasedání opustil senátor Mgr. Podeszwa. 

- informoval senátory o plánovaných setkáních vedení UPCE s Ekonomickou komisí 

AS UPCE, která se uskuteční ve dnech 21. března 2023 a 11. dubna 2023. Dr. Bělina 

vyzval senátory, kteří nejsou členy Ekonomické komise AS UPCE a chtějí 

se zmíněných setkání zúčastnit, aby o této skutečnosti informovali předsedu 

Ekonomické komise AS UPCE.  

- informoval o následujícím zasedání AS UPCE, které je naplánované na termín 

25. dubna 2023. 

Závěrem předseda dr. Bělina poděkoval všem senátorkám a senátorům za účast na 2. zasedání 

AS UPCE a nastínil činnost senátu pro nejbližší období. Následně zasedání ukončil. 

 

Zapsala: Ing. Michaela Jeníčková 

 

 

                                                                   Ing. Petr Bělina, Ph.D., 

                                                                        předseda AS UPCE        

 

 


